
PROTOKÓŁ NR XXI/20 

z obrad XXI sesji Rady Miejskiej w Dąbrowie Białostockiej 

z dnia 4 grudnia 2020 roku 

 

 Obrady sesji odbyły się w Sali Konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Dąbrowie 

Białostockiej. 

 Protokół z posiedzenia sporządziła Marcińczyk Anna – pracownik Urzędu. 

Obrady otworzył o godz. 9:00 i poprowadził Przewodniczący Rady Miejskiej – Adam 

Wojteczko. 

 Przewodniczący obrad na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są 

prawomocne i bierze w nich udział 14 Radnych. Nieobecny Radny Bogdan Hajkowski. 

 

Porządek obrad XXI sesji: 

1. Otwarcie obrad sesji i stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad XIX i XX sesji Rady Miejskiej. 

4. Zgłaszanie interpelacji pisemnych i wniosków przez Radnych. 

5. Informacja o stypendiach edukacyjnych dla uczniów przyznanych przez 

Burmistrza. 

6. Informacja o nagrodach przyznanych przez Burmistrza nauczycielom z okazji 

Dnia Edukacji Narodowej. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z prac organu wykonawczego za III kwartał 2020 roku 

a zwłaszcza z wykonania uchwał. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020 w 

tym o wynikach sprawdzianu klas VIII. 

9. Informacja o przyjęciu średniej ceny skupu żyta do naliczania podatku rolnego. 

10. Informacja o przyjęciu średniej ceny skupu drewna do naliczania podatku 

leśnego. 

11. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok, 

c) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021, 

d) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Dąbrowa Białostocka, 

e) zmianie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Białostockiej.  

12. Informacja Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej odnośnie analizy 

oświadczeń majątkowych za 2019 rok. 

13. Sprawy różne i odpowiedzi na wnioski. 

 

 

Burmistrz: wnioskuję o wprowadzenie zmian do porządku obrad w pkt. 9 i 10 zamiast 

informacji o stawkach będą projekty uchwał w sprawie:  

10. projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru 

podatku rolnego na 2021 rok; 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie zmiany. Za 

przyjęciem zmiany głosowało 14 Radnych. 

11. projekt uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę sprzedaży 

drewna, przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze gminy. 



Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przegłosowanie zmiany. Za 

przyjęciem zmiany głosowało 14 Radnych. 

Radny Jedliński: warto wspomnieć, że nie obniżamy faktycznie podatku rolnego, nie 

przyjmujemy stawek proponowanych przez GUS tylko te z roku 2020.  

 

Przewodniczący Rady zwrócił się do Radnych o przyjęcie porządku obrad ze 

zmianami. Za przyjęciem głosowało 14 Radnych. Porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie i przedstawia się następująco: 

 

3. Przyjęcie protokołów z obrad XIX i XX sesji Rady Miejskiej. 

4. Zgłaszanie interpelacji pisemnych i wniosków przez Radnych. 

5. Informacja o stypendiach edukacyjnych dla uczniów przyznanych przez 

Burmistrza. 

6. Informacja o nagrodach przyznanych przez Burmistrza nauczycielom z okazji 

Dnia Edukacji Narodowej. 

7. Sprawozdanie Burmistrza z prac organu wykonawczego za III kwartał 2020 roku 

a zwłaszcza z wykonania uchwał. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2019/2020 w 

tym o wynikach sprawdzianu klas VIII. 

9. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta 

do celów wymiaru podatku rolnego na 2021 rok. 

10. Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią 

cenę sprzedaży drewna, przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego 

na obszarze gminy. 

11. Rozpatrzenie i przyjęcie uchwał w sprawie: 

a. zmian w budżecie gminy na 2020 rok, 

b. określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok, 

c. uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021, 

d. wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Dąbrowa Białostocka, 

e. zmianie uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Białostockiej.  

12. Informacja Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej odnośnie analizy 

oświadczeń majątkowych za 2019 rok. 

13. Sprawy różne i odpowiedzi na wnioski. 

 

Do punktu 3.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie protokołów z obrad XIX i 

XX sesji Rady Miejskiej, które były wyłożone do wglądu w Biurze Rady. Uwagi co do treści 

protokołów nie wpłynęły.  

Za przyjęciem protokołu Nr XIX głosowało 14 Radnych. 

Za przyjęciem protokołu Nr XX głosowało 14 Radnych. 

 

Do punktu 4. 

Interpelacje: 

Radna Adamowicz: interpelacja na piśmie dotycząca min. wykaszania poboczy, 

przejazdów kolejowych. 

Radny Jedliński: czy w tym punkcie informacje będą na bieżąco udzielane Radnym? 

Burmistrz: nie na każde zapytanie jest możliwa szybka odpowiedź, ale co się da to 

udzielimy. 



- odkrzaczanie – nie mamy pracowników aby kogoś wysłać na drogi i nie ma firmy, która 

zajęłaby się problemem.  

Radny Jedliński: problem odkrzaczania urósł do ogromnego problemu, nie ma 

miejscowości gdzie nie jest to zgłaszane. Kiedyś zakład komunalny taki materiał przerabiał na 

zrębkę i używał w kotłowni. 

- wykup działki wokół kina na poszerzenie terenu. 

Burmistrz: miała być informacja o walnym zgromadzeniu w GS, nie wiemy czy się 

odbyło. Z tego co wiem, to jest wola pani prezes aby dopracować wszystko i przekazać nam 

budynki. nie ma pośpiechu w działaniach. O środki na biblioteki możemy starać się w 2021 

roku do wykorzystania w 2022. Z takich środków powstała filia w Rózanymstoku. 

Radny Jedliński: co dalej z wykaszaniem i regulowaniem rzeki Kropiwna?  

Burmistrz: to dłuższa dyskusja, przesuńmy ją na punkt wolne wnioski.  

Radny Jedliński: sprawa odwodnienia parku i jego odbiór, co dalej? 

Burmistrz: kierownik Lichanów opowie w wolnych wnioskach o procedurze. Dodam, 

że temat jest już zamknięty. 

Radny Kułak – interpelacja na piśmie dot. zabezpieczenia kwoty na dokończenie 

utwardzenia pobocza ul. Małyszówka.  

 

Do punktu 5.  

Burmistrz przedstawił informację o stypendiach edukacyjnych przyznanych uczniom 

za wyniki w nauce. 

 

Do punktu 6.  

Burmistrz przestawił informację o nagrodach przyznanych nauczycielom.   

 

Do punktu 7.  

Informację oświatową przedstawił Sekretarz Gminy Leszek Kiejko. Informacja jest 

przygotowana na podstawie danych otrzymanych z placówek oświatowych dot. uczniów, 

nauczycieli, wydatkowania środków na oświatę, wyżywienie, dojazdy, naukę zdalną, 

konkursy przedmiotowe, sport, stypendia socjalne. W tym roku wydatkowo środki na 

zabezpieczenie higieny (zakup maseczek, rękawiczek, płynów). W roku szkolnym 2020/2021 

nowe zmiany w oświacie wchodzi program 500 + dla nauczycieli. Otrzymamy na ten cel 

subwencję.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie informacji. Za pozytywnym 

przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

 

Do punktu 8. 

Informację z wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r. przedstawiła Skarbnik 

Gminy Joanna Ryszkiewicz. Budżet był zmieniony 2 uchwałami i 9 zarządzeniami. 

Wykonanie za I półrocze mamy w 94 %. 

Radny Jedliński: w dochodach na str. 3 w dziale dochody od osób fizycznych i 

prawnych jest informacja mówiąca o skutkach obniżenia górnych stawek podatku. 

Skarbnik: Rada Ministrów ustala górne stawki podatków, jeżeli nie są one realizowane 

a jednostki mają stawki niższe, ma to konsekwencje po stronie subwencji jaką otrzymujemy. 

Radny Jedliński: budżet zasiliły odsetki od nieterminowych opłat i stanowią 23 % 

planowanych dochodów ogółem. Jaki jest sens takie zapisu? 

Skarbnik: jeżeli mamy plan dochodów na 100 %, wtedy mamy proporcjonalne 

wykonanie w %. Do całego planu stanowi to 23 %, a w wykonaniu w tym dziele to 49,65 %. 

Radny Jedliński: w dziale bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa 

wstawione jest wynagrodzenie kierowców. Czy są to osoby na etatach? 



Skarbnik: jeżeli mamy samochody bojowe musimy mieć zatrudnionych do ich 

kierowców.  

Radny Jedliński: dział ochrona zdrowia – wydatki na profilaktykę alkoholową, 

zaplanowano 180 tys., wydatkowano 50 tys. Jak odbywają się zajęcia w świetlicach skoro 

szkoły są zamknięte? 

Skarbnik: wnioski są do wglądu, w których opisano wszystko co i jak będą robić. 

Sekretarz: pewne zadania wykonano w styczniu (np. ferie zimowe). Dużo zadań 

zawsze realizowanych jest w miesiącu maju, ale z uwagi na pandemię działania wyhamowały. 

W świetlicach szkolnych zajęcia są prowadzone i dzieci uczęszczają. 

Radny Jedliński: podobna sytuacja będzie gdy będziemy analizować sprawozdanie z 

całego roku.  

Sekretarz: dużo środków wydatkowaliśmy na wspieranie szkół w związku z pandemią.  

Radny Jedliński: dział pomoc społeczna – przeznaczono 114 tys. na dożywianie.  

Kierownik MOPS Agnieszka Poważa: nie tylko pomoc rzeczowa w to wchodzi, ale 

także zasiłki celowe czy dostarczanie produktów żywnościowych. Program zakłada 

przyznanie zasiłku celowego nawet dla osób starszych. Zakup posiłku odbywa się  poprzez 

kuchnię szkolną, teraz dzieci z niej też korzystają.  

Radny Jedliński: przeznaczano 26 tys. zł na uprzątnięcie terenu i jego ogrodzenie. O 

co chodzi? 

Burmistrz: chodzi o uprzątnięcie wysypisk śmieci i ogrodzenie terenów na kalnie i za 

garażami na ul. Gen. Sulika.  

Radny Jedliński: utrzymanie świetlic wiejskich w kwocie 10,5 tys. zł, czy wchodzi w 

to ogrzewanie? 

Skarbnik: jest to bieżące utrzymanie, czyli opłaty za wodę, prąd i ogrzewanie. Jest to 

kwota za I półrocze.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Radnych o przyjęcie informacji. Za pozytywnym 

przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

 

Do punktu 9. 

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do 

celów wymiaru podatku rolnego na 2021 rok 
Skarbnik gminy przedstawiła stosowny projekt uchwały.  

Radny Adaszczyk: cieszę się, że taki projekt uchwały się pojawił. Doszliśmy na 

komisji do wniosku, że podatek zostanie  na poziomie roku 2020 i nie będzie podniesiony. 

Jest to ciężki rok dla rolnictwa i dla producentów rolnych. 

Skarbnik: dostaliśmy pozytywną opinię Izby rolniczej co do tego projektu uchwały. 

Płacimy dla nich składkę w wysokości 2 % od podatków jakie do nas wpływają.  

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXI/127/20 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na 2021 rok została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 10. 

Rozpatrzenie i podjęcie uchwały w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę 

sprzedaży drewna, przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze 

gminy. 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  



 Uchwała Nr XXI/128/20 w sprawie obniżenia kwoty stanowiącej średnią cenę 

sprzedaży drewna, przyjmowaną jako podstawa obliczania podatku leśnego na obszarze 

gminy została przyjęta jednogłośnie. 

 

Do punktu 11. 

Rozpatrzenie projektów i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie gminy na 2020 rok 

 Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła Skarbnik Gminy Joanna 

Ryszkiewicz.  

Radny Owsiejko: zwiększenie o 4 tys. zł na budowę drogi gminnej w Kirejewszyznie. 

Czy Urząd chce dokonać podziału? 

Burmistrz: projekt budowalny jest. Gdybyśmy chcieli wejść w zadanie do 

realizowania w etapach to jest taka możliwość. Nie stać nas aby wykonać całą drogę od razu. 

W przyszłym roku złożymy wniosek do Rządowego programu dróg lokalnych o środki. 

Radny Owsiejko: zwiększenie o 44 tys. zł wydatków na oświetlenie ul. Wojska 

Polskiego. Czy Urząd ma wyłonionego wykonawcę? 

Burmistrz: jest wyłoniony wykonawca, całość zadania opiewa na 104 tys. mamy 

potrzebne pozwolenia od PKP. Oświetlenie jest tam potrzebne. Chcemy je wykonać z 

oszczędności jakie mamy na tę chwilę. 

Radny Owsiejko: może to trochę ukróci wysypywanie śmieci na Kalnie. 

- dofinansowanie 12 tys. dla szpitala, na co będą przeznaczone pieniążki? 

Burmistrz: otrzymaliśmy wniosek od Pani Dyrektor, pieniądze będą przeznaczone na 

zakup środków ochrony indywidualnej. Chcemy chociaż trochę wspomóc nasz szpital, bo 

potrzeby są ogromne.  

Radny Owsiejko:  oszczędności w MOPS? 

Kierownik MOPS Poważa: jest szacowanie budżetu na koniec roku. Mieliśmy trochę 

oszczędności bo nie odbywały się szkolenia, mniej konsultacji psychologicznych i 

opiekuńczych). Mamy jeden wolny etat asystenta rodziny więc środki zostały w budżecie. 

Odeszły nam tez częściowo opłaty za pobyt w pieczy zastępczej, bo dzieci wróciły do 

rodziców. wolne środki jakie my posiadamy na koniec roku trafią do budżetu gminy. 

Radna Adamowicz: droga w Kirejewszczyznie – rozumiem, ze jeśli gmina otrzyma 

dofinansowanie to będzie robiona cała droga, a gdy nie otrzymamy dofinansowania to 

realizacja w dwóch etapach. Czy będzie to robione w jednym roku czy rozłożone na 2 lata? 

Burmistrz: I etap planujemy wykonać tam gdzie jest najbardziej potrzebne, a kolejny 

może w następnych latach.  Złożyłem wiele wniosków do programu ogłoszonego przez rząd 

na covid. Chcemy zobaczyć jaka będzie sytuacja a nie wiemy kiedy wyniki konkursu. Nasze 

zadania razem to 36 mln zł, a czy otrzymamy na wszystkie zadania to nie wiemy.  

Radna Adamowicz: czy wystarczy środków na oświetlenie ul. Wojska Polskiego, czy 

gmina jeszcze będzie dokładać? 

Burmistrz: z przetargu mieliśmy 84 tys. zł ale okazało się, że musimy dołożyć jeszcze 

trochę. Ceny tych robót nie spadły z uwagi na covid tak jak roboty drogowe.  

Radna Adamowicz: przeznaczamy 34 tys. zł na zakup materiałów i wykonanie 

pomieszczeń na potrzeby BOSS. Czy zostanie on przeniesiony? 

Burmistrz: BOSS zostanie przeniesiony do budynku byłego Gimnazjum, mamy 

zalecenia z PIP aby poprawić warunki pracy i zapewnienie większej przestrzeni.  

Radny Bałdowski: kto będzie wykonawcą tego zadania i jak to będzie rozliczone? 

Burmistrz: remont wykonają nasi pracownicy.  

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 



Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXI/129/20 w sprawie zmian w budżecie gminy została przyjęta 

jednogłośnie. 

 

b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2021 rok 
Skarbnik Gminy przedstawiła stosowny projekt uchwały.  

Przewodniczący obrad: chciałbym dodać, że stawki pozostają na poziomie roku 2020. 

Burmistrz: zgadza się, pozostawiamy stawki na poziomie roku 2020. Doszliśmy do 

wniosku, że zwiększając ograniczymy w pewien sposób możliwości dochodowe naszych 

mieszkańców w okresie pandemii, już i tak mają problem z regulowaniem należności.  

Radny Adaszczyk: cieszę się, że nie podnosimy podatków na 2021 rok. Dobrze, że nie 

poszliśmy krokiem sąsiednich gmin, gdzie podatki znacznie podniesiono. Będzie to swego 

rodzaju atrakcyjne dla inwestowania na naszym terenie z uwagi na niższe podatki.  

Burmistrz: mamy nowego inwestora przy byłej wielobranżówce, jest  nowy chętny na 

teren byłego SKR-u. Mamy atrakcyjne ceny działek. Dzięki takim działaniom nasza gmina się 

rozwija, mamy dobre drogi dojazdowe. Trzeba wyjść naprzeciw inwestorom. Na pewno nie 

podniesieni podatków trochę nadweręży nasz budżet, bo nie wpłynie nam 117 tys. zł, przez co 

zostaną uszczuplone inwestycje na 2021 rok.  

Radny Owsiejko: dziękujemy za przychylenie się do wniosku radnych zgłoszonego na 

komisji. 

Radny Jedliński: w przypadku dwóch uchwał podatkowych jakie dzisiaj podejmujemy 

na podatek leśny i rolny użyliśmy określenia obniżenia średniej ceny. Dlaczego takie zwrotu 

nie użyto w podatku od nieruchomości? 

Sekretarz: w podatku rolnym i leśnym stawka jest ogłaszana odgórnie przez GUS i 

Rada ma możliwość obniżyć ją zgodnie z ustawą. Inne podatki są przyjmowane na podstawie 

określenia maksymalnych stawek.  

Burmistrz: rada może decydować czy bierzemy max czy nie. 

Przewodniczący obrad: przedstawiony projekt uchwały nie był opiniowany przez 

komisje rady.   

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych. 

 Uchwała Nr XXI/130/20 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na 2021 rok została przyjęta jednogłośnie.  

 

c) uchwalenia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rok 2021 
Sekretarz Gminy Leszek Kiejko przedstawił projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 14 Radnych.  

 Uchwała Nr XXI/131/20 w sprawie uchwalenia programu współpracy z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na rok 2021 została przyjęta jednogłośnie. 

 

Obrady sesji opuścił Radny Owsiejko. 

 



d) wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Dąbrowa Białostocka 
Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawił kierownik ref. BRG Marian 

Lichanów. Projekt uchwały była omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXI/132/20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Dąbrowa Białostocka została przyjęta jednogłośnie. 

 

Na obrady sesji wrócił Radny Owsiejko.  

 

e) zmiany uchwały w sprawie uchwalenia statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Dąbrowie Białostockiej 

Projekt uchwały w powyższej sprawie przedstawiła kierownik MOPS Poważa 

Agnieszka. Projekt uchwały była omawiany na posiedzeniu wspólnym komisji. 

Przewodniczący obrad zwrócił się do Przewodniczących poszczególnych komisji z 

wnioskiem o zaopiniowanie projektu uchwały. Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały 

projekt uchwały w powyższej sprawie. 

Przewodniczący zwrócił się do Radnych o przegłosowanie projektu uchwały. Za 

przyjęciem głosowało 13 Radnych.  

 Uchwała Nr XXI/132/20 w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji 

Dąbrowa Białostocka została przyjęta jednogłośnie 

 

Do punktu 12. 

 Informację z analizy oświadczeń majątkowych pracowników i kierowników 

złożonych do Burmistrza Dąbrowy Białostockiej przedstawił Sekretarz Gminy Leszek Kiejko.  

 

Do punktu 13. 

Informację z analizy oświadczeń majątkowych Radnych złożonych do 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w  Dąbrowie Białostockiej przedstawił Adam Wojteczko.  

 

Do punktu 14. 

Wolne wnioski: 

Radny Owsiejko: proszę o informację dot. oświaty. Nauczyciele dostali 500 + na 

zakup sprzętu elektronicznego. Swego czasu Urząd zakupił laptopy na potrzeby nauki zdalnej. 

Jak to teraz wygląda? 

Sekretarz: laptopy zakupiliśmy w dwóch rozdaniach na potrzeby uczniów jeszcze w 

roku szkolnym 2019/2020. Zapotrzebowanie składali do nas dyrektorzy z poszczególnych 

szkół. Teraz rząd wprowadził nowy program na nowy rok szkolny 2020/2021. Nauczyciele 

składają wnioski do dyrektora za okres od 1 września do 7 grudnia na podstawie załączonych 

paragonów lub faktur, a dyrektorzy do nas. Gmina otrzyma na to subwencję i będziemy 

wypłacać. Przepisy regulują na co można wydać. 

Radny Owsiejko: jak wygląda budowa chodnika na ul. Kopernika? 

Burmistrz: zadanie na ukończeniu, do 15 grudnia ma być ukończone i rozliczone. 

Radny Owsiejko: na ul. Kopernika są ubytki w asfalcie powstałe podczas 

przeprowadzania robót budowy chodnika. 

Burmistrz: w kolejnych latach planujemy wykonanie nakładki asfaltowej na ul. 

Kopernika, zdajemy sobie sprawę, że nawierzchnia jest w złym stanie.  



Radny Owsiejko: zapadły się kostki chodnikowe na ul. Wąskiej, należy je poprawić a 

przy okazji też studzienki kanalizacyjne. Na ul. Wesołej jest duży ubytek w asfalcie.  

- na jakim etapie jest gazyfikacja miasta. Czy będzie wysłana z PSG osoba, która pomoże 

mieszkańcom wypełniać wnioski?  

Burmistrz: gazyfikacja – wykonawca zszedł z budowy na okres zimowy, a wznowi 

prace w okolicy marca. Linia gazowa została pociągnięta tylko na ulicach przy targowicy. 

Mamy nadzieję, że do września rozprowadzą całą sieć gazową. Chcieliśmy zrobić spotkanie z 

przedstawicielami PSG obostrzenia nam na to nie pozwoliły. Jak restrykcje zostaną 

złagodzone to spotkanie zostanie zaplanowane.  

Radny Owsiejko: gmina ma ustawiać serca na plastikowe nakrętki. Gdzie zostaną 

umiejscowione? 

Burmistrz: jest to inicjatywa prezesa  PGKiM w Dąbrowie Białostockiej. Serca staną 

przy Urzędzie Miejskim, przy PGKiM, przy stadionie miejskim, w parku miejskim.  

Przewodniczący Rady: pojawiają się propozycje usytuowania ich w takich miejscach 

gdzie odbywa się handel i osoby mogą je nadzorować.  

Burmistrz: będą to miejsca monitorowane.  

Radny Bałdowski: jak dalej toczy się sprawa dzierżawy działki na ul. Jana Pawła.  

Burmistrz: projekt uchwały w sprawie wydzierżawienia działki będzie przedstawiona 

na kolejnej sesji.  

Radny Bałdowski: kiedy będzie przebudowany wodociąg na ul. Dworcowej? 

Burmistrz: do końca grudnia na pewno tego nie wykonamy. Zadanie będzie 

przesunięte n kolejny rok na marzec.  

Radna Adamowicz: co do laptopów dla nauczycieli – w momencie gdy powstała 

pandemia i nauczanie zdalne nauczyciele zaczęli korzystać z prywatnego sprzętu. laptopy 

jakie zakupiono do szkoły poszły dla dzieci. My jako nauczyciele byliśmy zobowiązani 

pracować na swoich, i dodatkowo dokupić niezbędne sprzęty. Przez to nauczyciele ponosili 

duże koszty. Czy można te środki z 500 + przeznaczyć na inne wydatki, podejść do tego w 

sensowny sposób. 

- pomoc dla szpitala 

- budynek przy PKP Kamienna Nowa, jest to ruina, która straszy  swoim wyglądem i stwarza 

niebezpieczeństwo. Czy poczyniono już jakieś kroki aby to uporządkować? 

Burmistrz: w 2019 roku oferowaliśmy budynek do sprzedaży, chętnych nie było. W 

przyszłym roku zrobimy operat szacunkowy i wystawimy na sprzedaż działkę razem z 

budynkiem.  

Radny Adaszczyk: została wykonana kolejna inwestycja w naszej gminie, a 

mianowicie ogrzewanie w szkole podstawowej w Reszkowcach. Wszystko dobrze działa. Co 

z piecem w Nierośnie? Czy gmina planuje jakoś zabezpieczyć budynek i teren wokół niego, 

np. montaż monitoringu? 

Burmistrz: mam nadzieję, że nowy piec jak najszybciej zostanie zamontowany, ale jest 

taki okres że może się to przeciągnąć. Za budynkiem szkoły znajdują się mieszkania socjalne. 

Jest osoba zainteresowana zakupem budynku szkoły, ale najpierw trzeba zrobić operat aby 

wskazać cenę. W szkole będzie wyodrębniona sala na potrzeby mieszkańców.  

Kierownik BRG: Burmistrz otrzymał dokumentację informującą o zakończeniu prac w 

parku.  

- rzeka Kropiwna – temat jest złożony. Burmistrz wystąpił z pismem do Wód Polskich w 

kwestii uporządkowania rzeki. Został określony zakres pracy jaki jest wymagany i miały 

prace ruszyć. Prace zostały rozpoczęte ale nie zakończone.  

Radny Jedliński: wczoraj zadzwoniłem do Wód Polskich w sprawie regulacji rzeki na 

wysokości targowicy. Poinformowano mnie, że zadanie mają ujęte do  budżetu na 2021 rok. 



Zgłosiłem regulację rzeki w kulturze bo mamy naturalny zbiornik. Podejść do tego i złożyć 

wniosek.  

Burmistrz: jak najbardziej jest to zasadne i potrzebne. Poruszymy ten temat i 

wpiszemy do programu.  

Radny Jedliński: zgłaszał pan burmistrz wnioski do funduszu inwestycji lokalnych, ale 

nie wszyscy radni mają wiedzę, jakie zadania zostały zgłoszone. 

Burmistrz: jest możliwość wglądu do wykazu zgłoszonych zadań.  

Radny Jedliński: w projekcie budżetu nowe stawki podatkowe dokonają znacznych 

zmian, powinniśmy do analizy otrzymać poprawiony dokument.  

Skarbnik: otrzymacie państwo autopoprawki do budżetu.  

Radny Jedliński: mamy w projekcie ujęte nowe inwestycje drogowe, o których 

niektórzy radni nie wiedzą gdzie są zlokalizowane ani nie znają uzasadnienia do ich realizacji. 

Gdy zostanie zorganizowana komisja analizująca projekt budżetu trzeba byłoby pojechać w 

teren i sprawdzić co i jak.  

Radny Adaszczyk: rozumiem jak najbardziej potrzebę i nie widzę przeciwskazań do 

wyjazdu w teren.  

Radna Adamowicz: utrzymanie przejazdu w Osmołowszczyznie – proszę jak 

najszybciej załatwić sprawę. Właściciel chce przekazać gminie potrzebne działki. Trzeba 

przekazać wiedzę mieszkańcom co do tego przejazdu.  

Burmistrz: ja jestem za tym, tylko mieszkańcy muszą podzielić działką, ja takiego 

prawa nie mam. Nie możemy wydatkować środków na nieswoje grunty. Nie da się inaczej 

sprawy załatwić. Jeżeli będzie to na działce prywatnej to zostanie ustawiony szlaban i klucz 

do niego. 

Sołtys Karaś: ile kosztowała końcowa faktura za odwodnienie parku, a jaka kwota 

była po przetargu? 

Kierownik BRG: odpowiedź zostanie udzielona na kolejnej sesji. Cały koszt zadania 

to 216 tys. zł.  

Sołtys Karaś: co się stało że wzrósł koszt wykonania zadania. Radni powinni się 

zainteresować jak pieniądze są marnotrawione.  

Kierownik BRG: prace ujęte w projekcie stały się niemożliwe do wykonania, 

wystąpiono do projektanta o zweryfikowanie problemów, chodziło o średnicę rury. 

Sołtys Karaś: historia wykonania przecisku pod ulicą jest znana. Ponownie robiono 

przekopy i zmieniano rury. Czyja była sugestia na takie działania? Przetarg był niechlujnie 

przygotowany, nie wszystko było w nim ujęte. Z planowanej na początku małej inwestycji 

wyszły duże kwoty. 

Kierownik BRG: wszystko odbyło się zgodnie z prawem budowalnym.  

Sołtys Karaś: dobrze, że wszystko się już zakończyło. Ale to tylko dzięki mojej 

interwencji u różnych władz do tego doszło.  

Mieszkanka miasta: to co się dzieje teraz w Dąbrowie przechodzi ludzkie pojęcie. 

Dąbrowa nie jest miastem Burmistrza ale mieszkańców. Radny z naszego osiedla nigdy nie 

interesuje się swoim osiedlem, a lampa oświetleniowa jest podłączona do budynku 

mieszkalnego. Wnioskowaliśmy o podłączenie ul. Tysiąclecia do ogrzewania, otrzymała 

odpowiedź, że nie wiadomo co będzie.  

Przewodniczący obrad: poruszone przez panią kwestie są ogólnikowe. Proszę w 

formie pisemnej zwrócić się do Burmistrza.  

Radny Szcześniak: w jaki sposób podłączone są lampy na ul. Gen. Sulika? 

Radny Hawrylik: zasilanie ciągów komunikacyjnych wewnętrznych rozliczane jest na 

mieszkańców, natomiast za oświetlenie uliczne płaci gmina.  

 

 



 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad XXI sesji, Przewodniczący zamknął obrady o 

godz. 13:30. 

 

Protokół sporządziła  

Marcińczyk Anna 

Przewodniczący Rady 

mgr Adam Wojteczko  

 


